
PROTOKÓŁ Nr XL/2018 

z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 13 września 2018r. 

Obecni zgodnie  z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przedstawienie i przyjęcie projektu uchwały. 

4. Zakończenie sesji. 

  

Przebieg sesji: 
 
Ad. 1- 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych oraz sprawdził 
prawomocność sesji – obecnych 14 radnych (nieobecny radny Paweł Kumor). 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, zapytał czy radni wnoszą jakieś zmiany w proponowanym 
porządku obrad. Nikt nie wniósł uwag. 
 
Ad. 3 Przedstawienie i przyjęcie projektu uchwały 
 
Projekt Uchwały nr XL/261/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 13 września 2018 r. w sprawie przyjęcia 
projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie Bojszowy – referuje Wójt 
Gminy Bojszowy. 
 
Sesja została zwołana w trybie art. 20 ustawy o samorządzie gminnym, sytuacja jest o tyle pilna dla 
nas, że musimy do jutra złożyć do zaopiniowania przez Polskie Wody nasz Regulamin dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków, taki jest wymóg ustawowy. Jak Państwo wiedzą, pismem Pana 
przewodniczącego skierowaliśmy ten regulamin, ale Polskie Wody odesłały go z wymaganiem, aby była 
to uchwała rady gminy. Dziś rada gminy podejmuje uchwałę o skierowaniu do zaopiniowania przez 
Polskie Wody tego właśnie projektu regulaminu.  Dzisiaj rada nie uchwala regulaminu, tylko kieruje 
projekt do zaopiniowania. Projekt ten powróci do nas i dopiero wtedy zostanie podjęta uchwała z 
ewentualnymi uwagami. Projekt był przedstawiony na Komisji Gospodarki Komunalnej. Zostały tam 
zgłoszone dwie poprawki. Z jedną poprawką jak najbardziej się zgadzam, a dotyczy ona art. 24. Posiada 
on nową treść, gdzie dodane zostało: ustne, pisemny lub inne zwyczajowo przyjęte sposoby 
komunikatów, sms, poprzez stosowną publikację na stronie internetowej przedsiębiorstwa. Oraz punkt 
2. Ustnie, pisemnie… itd. To znów dotyczy ścieków. Ta poprawka jest jak najbardziej słuszna. 
Natomiast bardzo bym prosił, aby poprawki w paragrafie 2 dotyczącej ciśnienia statycznego 
minimalnego w naszej sieci nie zmieniać, aby pozostało 0,15 MPa. Ta wartość została podana  ze 
względów technicznych  - to jest wartość minimalna można nią zasilać budynek do kilkunastu pięter 
wysokości i jest to ciśnienie które w 99% jest stosowane na sieciach RPWiK. Podwyższenie ciśnienia 
statycznego powyżej 0,15MPa nawet próba do 0,2MPa spowoduje awarie naszej sieci. To są awarie, 
to są straty. We wszystkich gminach przyjęte jest 0,15MPa, jedynie w gminie Bieruń pozwolono sobie 
na 60% długości sieci wprowadzić ciśnienie statyczne 0,2MPa na pozostałych 40% jest to 0,15MPa. W 
Gminie użytkownikami jesteśmy wszyscy i wiemy, że ciśnienie faktyczne kiedy odbieramy wodę się 
zmienia i te ciśnienie w różnych obszarach gminy jest różne. Są i tacy, którzy stosują reduktor  
w domu, czyli pomimo tego, że jest 0,15MPa, to przy odbiorze mają 0,4-0,45MPa.  Hipotetycznie gdyby 
podnieść w gminie ciśnienie statyczne do 0,25 MPa były by miejsca w gminie, gdzie przy odbiorze było 
by 10 atmosfer. To zależy od topografii, układu, rur. Przy zaproponowanym ciśnieniu 0,25 MPa 
musielibyśmy budować w gminie hydrofory lub reduktory, które by blokowały to ciśnienie. Było by to 
bardzo niepotrzebne i kosztowne. Bardzo bym prosił o pozostawienie 0,15MPa. Mamy też miejsca z 
siecią stalową, również pcv zmieniamy na PE. Świerczyniec na wejściu z Tychów jest uzbrojony w sieć 



stalową. Nie mamy wysokich zabudowań, nie mamy wieżowców. 0,15MPa jest dla nas wystarczające. 
Proszę o to, aby ten projekt przekazać do zaopiniowania do Polskich Wód. 
 
Pytania Radnych: 
Janusz Gwóźdź: Ja bym się z Panem Wójtem nie zgodził że te 1,5 atmosfery wystarczy. Minimalne 
ciśnienie dla grzejnika przepływowego to 2,5 atmosfery. Są to dane techniczne z najnowszych modeli.  
Wójt: Ja mówię o statycznym ciśnieniu za wodomierzem, jeśli zacznie działać przepływowy 
podgrzewacz wody to ciśnienie się zmienia. Ja mówię  o statycznym kiedy nie ma poboru. Nie zdarzyło 
się żeby ktoś do mnie przyszedł z takim problemem.  
Janusz Gwóźdź: ja prowadziłem z wodociągami dość długo wojnę, mieli sprowadzić rejestrator, nie 
gdzieś na końcu świata tylko w środku miejscowości i tam były problemy, w końcu udało się to naprawić, 
w końcu to nie jest tak skomplikowana operacja. Jeśli są takie miejsca jak w Bieruniu wypiszmy te 
miejsca które są słabe, dalekie, że w tym miejscu taki system podgrzewania wody nie będzie działał. 
Wójt: Celowo zaznaczyłem, że wejście całego rurociągu i systemu infrastruktury wodociągowej, która 
była wprowadzona z miasta Tychy jest stalowa. My na wejściu mamy najsłabszą instalację. Zaczęliśmy 
nie przez przypadek największe ilości zmian na Świerczyńcu, gdzie te wszystkie rzeczy wymieniamy.  
Dzisiaj te 1,5 atmosfery nam gwarantuje działanie. 
Janusz Gwóźdź: To jest na rok, na 5 lat na 10lat na ile? 
Wójt: Regulamin można zmienić w każdej chwili. 
Janusz Gwóźdź: To my się dostosowujemy do potrzeb wodociągów czy jak? 
Wójt: Ja nie znam problemu. Jednen problem na 2700 odbiorców wody, bo tylu odbiera wodę od 
RPWiKu. Jeśli zostaną zdefiniowane 1-2 problemy to możemy rozmawiać, ale narazie nie możemy  
tworzyć z tego zasady, podniesiemy do2 atmosfer, co spowoduje awarie za awarią. To mówią praktycy.  
Proszę zauważyć, że PWiK to jest także nasza spółka, to jest nasz majątek i my również ponosimy 
koszty wszystkich awarii i strat  na sieci i to wchodzi w taryfę.  
Stanisław Biela: Jakie teraz obowiązuje ciśnienie statyczne i ile mamy związanych z tym problemów? 
Wójt: 0,15MPa, nie mamy zgłoszeń dotyczące niskiego ciśnienia wody. Ludzie przychodzą z różnymi 
sprawami z takim problemem nie miałem zgłoszeń.  
Janusz Gwóźdź: Bo idą do wodociągów. 
Wójt: Jeśli chodzi o wodociągi, to jeśli my zażyczymy sobie czegokolwiek więcej niż potrzeba, to oni 
tylko będą zadowoleni, oni wrzucają to w taryfę i my to zapłacimy.  
 

Przyjęcie uchwał – w głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Projekt Uchwały nr XL/261/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 13 września 2018 r. w sprawie przyjęcia 
projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie Bojszowy . 
 
12 – głosów za 
1 -  głos przeciw (J. Gwóźdź) 
1 – głos wstrzymujący się ( K. Komandera) 
 
Ad. 4 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy Bojszowy” 
zakończył obrady sesji. 
 
Protokołowała: Karolina Gwiszcz 
 

 


